
 آقای تاج
 وای اگر تاریخ 

آن گونه بنویسد
مهدی تاج در آخرین صحبت هایش 
گفت فیفا و کنفدراسیون فوتبال 
آسیا پول های بلوکه شده ایران را آزاد 
نمی کنند. پیش از این مشخص شد 
امکان به خدمت گرفتن کمک داور 
ویدیویی در لیگ برتر )فصلی که تمام 
شد( وجود ندارد و مشکل ورود بانوان 

به ورزشگاه ها هم حل نشد.
اینها سرفصل مشکلاتی بود که 
مهدی تاج با وعده حل آنها وارد کارزار 
انتخاباتی شد. او وعده داد کلید باز 
کردن همه این قفل ها را در دست 
دارد؛ اما گذشت زمان ثابت کرد او 
هم کلیدی در اختیار داشت که هیچ 

قفلی را باز نمی کرد.
نام مهدی تاج با قرارداد ننگین 
مارک ویلموتس گره خورده است. 
قراردادی که صدها میلیارد تومان 
بدهی روی دست فدراسیون فوتبال 
گذاشت و ساختمان فدراسیون را 
هم به باد داد تا فوتبال، مستأجر 
شستا )شرکت سرمایه گذاری تأمین 

اجتماعی( شود.
مهدی تاج که روز قبل از بازی ایران 
و ژاپن در نیمه نهایی جام ملت های 
گذشته گفته بود اگر به ژاپن ببازیم، 
خاک مرده بر سر فوتبال ایران 
می ریزند، هم به ژاپن باخت و هم با 
تصمیم های اشتباه خود راه سعادت 
را بر فوتبال ما بست و سنگین ترین 
شکست تیم ملی در تاریخ جام های 

جهانی هم نصیب ما شد.
او که به بهانه درد مزمن قلبی و چند 
بار بستری مصلحتی در بیمارستان، 
از فوتبال رفته بود، روی بایگانی ذهنی 
ضعیف  فوتبال حسابی ویژه باز کرده 
بود و گذشت زمان هم نشان داد او 
اجازه تنفس مجدد در فوتبال را پیدا 

خواهد کرد.
حالا او رئیس فدراسیون فوتبال است 
و هر تصمیمی را بخواهد می گیرد. 
از کنار زدن کمیته ملی المپیک در 
تصمیم های کلیدی تیم امید ایران 
تا تقسیم هدایای دلاری بین اعضای 
هیأت رئیسه و تقسیم سکه بین 
همراهان تیم ملی بزرگسالان در 

جام جهانی.
فدراسیون فوتبال با سکانداری 
مهدی تاج فوتبال ما را درست به 
همان جایی برده که مدیریت چنین 
مدیری باید می برد. گمان می کردیم 
با وضعیت پیچیده و سختی که تیم 
امید دارد، وسواس رئیس فدراسیون 
برای انتخاب سرمربی تیم ملی برای 
بهترین تصمیم بالا می رود؛ اما رأی 
فدراسیون ثابت کرد باور ما تا چه 

اندازه نادرست بود.
مهدی تاج با وجود همه مشکلاتی 
که برای فوتبال ما ساخته بود دوباره 
رئیس فدراسیون فوتبال شد. او 
فردی قدرتمند برای شکسته شدن 
همه سدها است؛ اما نمی داند هر 
قدر قدرتمند باشد، در برابر قلم تاریخ 
ناتوان است. آینده قضاوت می کند 
مهدی تاج چگونه مدیریتی در فوتبال 
ما داشت و با فوتبال ما چه کرد... و 
وای اگر تاریخ بنگارد خاک مرده را 

مهدی تاج بر سر فوتبال ما ریخت.
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امیر قلعه نویی

تبریک به لژیونرها

امیــر قلعه نویــی و دیگــر اعضــای کادر فنــی طــی پیامــی خطــاب بــه لژیونرهــای 
فوتبــال ایــران کــه در فصل ٢٠٢٣-٢٠٢٢ در تیم های باشــگاهی خــود موفق به 
کســب عنــوان فــردی یا تیمی شــدند تبریک گفتنــد و برای آنهــا آرزوی موفقیت 
و ســامتی کردنــد. در ایــن پیام آمده اســت: »این موفقیت ها بــار دیگر توانایی 
بــالای بازیکنــان ایرانــی را در ســطوح عالــی فوتبــال نشــان داد. امیــد مــی رود با 
تــاش دو چنــدان کســب موفقیت های این چنینی به نام ایران اســتمرار یابد.«

بهارک کاظم

توضیحات دوره مربیگری

بهارک کاظم، سرپرســت دپارتمان آموزش گفت: به جهت پیشــبرد اهداف 
کمیتــه و دپارتمــان آمــوزش در پــرورش و ارتقــای ســطح دانــش مربیگــری و 
جــذب عاقه منــدان بــه حضــور در دوره هــای مربیگــری در ســطوح فوتبال، 
فوتســال، دروازه بانــی، بدنســازی و فوتبــال ســاحلی، این دپارتمــان با توجه 
بــه درخواســت اســتان ها در برگــزاری دوره هــای آموزشــی، نســبت بــه تهیه 
وتنظیم تقویم آموزشی 6 ماهه اول سال کلیه استان های کشور اقدام کرد.

غلامرضا بهروان:

دفاعیات پرونده استراماچونی درست است

بهــروان در مصاحبــه ای در پاســخ بــه ایــن ســؤال کــه اســتقال نامــه ای بــه 
اســتراماچونی ارســال کــرده، در حالی کــه قصــد پرداخــت داشــته امــا مربــی 
ایتالیایــی خــودش قبول نکرد گفت:»AFC باید در مورد این نامه نظر بدهد نه 
ما، ما که وضعیت مملکت خودمان را می دانیم. ما در تحریم هستیم. درست 
اســت و دفاعیات اســتقال قابل قبول اســت، هم باشــگاه های ما طلب دارند 
و هــم فدراســیون فوتبــال، اینکه AFC قبول می کند یا نه، پیگیرش هســتیم.«

 

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

قنبرزاده: در مورد آیین نامه بعداً مفصل حرف می زنیم

هواداران دربی، 35 هزار نفر

ل  تبـا فو ن  سـیو را فد ئیـس  یب ر نا
تـی را در خصـوص جلسـه  توضیحا
هماهنگـی دربـی 101 ارائه کرد. منصور 
قنبـرزاده در مـورد برگـزاری جلسـه 
هماهنگـی دربـی 101، اظهـار داشـت: 
»بـا توجـه بـه اینکـه ایـن دربـی در جـام 
حذفـی اسـت و بـا فاصلـه کمـی از 
مسـابقات لیـگ برتـر برگـزار می شـود، 
سعی کردیم تمام ملاحظات و مسائل 
مرتبـط بـا برگزاری مسـابقه، تسـهیلات 
بـرای مردمـی کـه می آینـد، ایجـاد نظـم 
و انضبـاط را در نظـر بگیریـم. تمـام 
ذیربطـان برگـزاری چـه درون سـازمانی 
که فدراسـیون و سـازمان لیگ هسـتند 
و چـه برون سـازمانی تشـریف داشـتند 
و جمع بندی های خوبی داشتیم.« وی 
در مورد بحث بلیت فروشی این دیدار 
گفت: »سازمان لیگ ورود ندارد. برای 
ایـن بـازی هم تمهیداتی به عمل آمده، 
تعییـن میـزان ظرفیـت در صلاحیـت 

سـازمان لیـگ نیسـت. در صلاحیـت 
ورزشـگاه آزادی اسـت. مـن شـنیدم 
حـدود 35 هـزار بلیـت قـرار شـده بـه 

فـروش برسـد.«
قنبرزاده در خصوص فک پلمب طبقه 
دوم ورزشـگاه آزادی، عنوان کرد: »این 
را هـم شـنیدم ولـی ایـن مسـائل در 
صلاحیت مدیر ورزشـگاه آزادی اسـت 
نـد.  ً اطلاع رسـانی کرده ا کـه ظاهـرا
در مـورد بلیـت فروشـی نهادهـای 
ذیربـط هـم هسـتند و همـه مسـائل 
را می سـنجند. آنچـه کـه فعـلاً گفتنـد 
حـدود 35 هـزار بلیـت اسـت. شـاید 
تمهیداتـی در نظـر بگیرنـد کـه ظرفیـت 
را بالاتـر ببرنـد ولـی فعلاً چیزی که ابلاغ 

شـده حـدود 35 هـزار اسـت.«
نایـب رئیـس فدراسـیون فوتبـال در 
مـورد تعییـن سـقف بودجـه باشـگاه ها 
یـن  ا بـرای فصـل جدیـد، گفـت: »
موضـوع مفصـل اسـت. اجـازه بدهیـد 
بـه باشـگاه ها ابـلاغ شـود. یـک کار 
کارشناسـی بـود و آسـیب شناسـی 
شـده بـود. از مناظـر مختلـف، آمـار و 
ارقـام 5-4 سـال اخیـر و میـزان افزایش 

حقـوق و دسـتمزد را مشـخص کردنـد. 
مسـأله اصلـی از آنجـا نشـأت گرفـت که 
کمیتـه صـدور مجـوز حرفـه ای آمـاری 
داد کـه عمـده باشـگاه ها در 3-2 سـال 
اخیر تراز منفی دارند و زیان دهِ شدند. 
ً نتوانسـتند مجـوز  در نتیجـه عمدتـا

حرفـه ای بگیرنـد.«
قنبـرزاده در مـورد اجرای دسـتورالعمل 
جدیـد نقـل و انتقـالات، اظهـار داشـت: 
ز  ا ینـده  نما یـک  بدهیـد  زه  جـا ا «
فدراسـیون فوتبـال یـا سـازمان لیـگ 
در ایـن مـورد در یـک فرصـت مناسـب 
کامـل صحبـت کنـد. بعـد از اینکـه 
دسـتورالعمل تکمیلـی بـه باشـگاه ها 
ابـلاغ شـد حتمـاً خودمـان هماهنـگ 

» . می کنیـم
عضـو هیـأت رئیسـه سـازمان لیـگ در 
خصـوص اینکـه آیـا ممنوعیـت انتقـال 
قرضی لژیونرها به بازیکنانی که قبلاً به 
ایران برگشـته اند هم مربوط می شـود، 
اظهـار داشـت: »دسـتورالعمل جدیـد 
حـدود 32 بنـد دارد. چیـزی کـه ابـلاغ 
شده مفصل است. دستورالعمل اولیه 
صـادر شـده اسـت. تـا الان تغییراتـی 

نداشـته و کارگـروه هـم بنایـی بـرای 
تغییـر نداشـته.«

وی در خصـوص اینکـه یکـی از مدیران 
باشـگاه ها اعـلام کـرد یکـی از بازیکنـان 
برای لیگ بعدی قرارداد 120 میلیاردی 
بسـته اسـت، گفـت: »مـن هـم ایـن را 
دیـدم. خوشـحالم کـه مدیـران عامـل 
باشـگاه ها از ایـن آیین نامـه خیلـی 
حمایـت کردنـد. ایـن فقـط بـه نفـع 
باشـگاه ها نیسـت. اگـر بودجـه من 100 
میلیارد باشد و 200 میلیارد خرید کنم، 
پـول آن طـرف را نمی دهـم ولـی اگـر بـر 
اسـاس بودجـه ام قـرارداد ببنـدم، پـول 
طـرف بـه دسـتش می رسـد. الان چنـد 
بازیکن شاخص داریم که سال هاست 
پولشـان مانـده و بـه شـکایت کشـیده 

شـده اسـت؟«
نایـب رئیـس فدراسـیون فوتبـال در 
مـورد اینکـه آیـا قـرارداد بازیکـن 120 
میلیـاردی ثبـت می شـود، عنـوان کـرد: 
»اگـر چیـزی کـه در کارگـروه بوده، ابلاغ 
نهایـی شـود سـقف نفـری را سـازمان 
لیـگ کار نـدارد. سـقف بودجـه کلـی 
باشـگاه ها را کار دارد. یعنـی بـه فـرد کار 

نـدارد. سـقفی کـه در نظـر گرفتـه شـده 
تقریباً سـقفی اسـت که 3-2 تیم بالای 
جـدول فقـط ایـن هزینـه را داشـتند. 
بقیـه کامـلاً زیـر ایـن هزینـه هسـتند. 
سـقف متعادلـی اسـت. آیتم هایـی 
هـم در آن دیـده شـده اسـت. مثـلاً 
اگـر باشـگاهی ترانسـفر کـرد، هرچـه 
درآمدزایـی داشـته باشـد می توانـد 
50 درصـد آن را روی بودجـه بازیکـن 

سـرمایه گذاری کنـد.«
قنبـرزاده در مـورد اینکـه تیم هـای 
نفتـی اقدامـی بـرای دریافـت مجـوز 
حرفـه ای نکردنـد، گفـت: »واقعـاً در 
ایـن مـورد اطلاعـات کافی نـدارم. اینها 
در قالـب دو مؤسسـه قانـون تجـارت 
فعالیـت دارنـد. هیـأت مؤسـس آنهـا 
هیأت مدیره و مدیرعامل را مشخص 
می کنـد. اداره کل ورزش وزارت 
نفـت دخـل و تصرفـی در انتصـاب 
یـا سـاماندهی نـدارد. اعتبـارات و 
نفـت  رت  زا و ز  ا هـم  ی  جـه ا د بو
نمی گیرنـد یعنـی به صورت خودگردان 
اداره می شـوند و طبـق اساسـنامه 

خودشـان فعالیـت می کننـد.«

یعقــوب پیــری مدیــر تیــم ملــی زیــر 
مــی کشــورمان بــه  20 ســال اعزا
رقابت هــای تورنمنــت کافا در کشــور 
تاجیکســتان پــس از نایــب قهرمانــی 
جوانــان ایــران بــا حضــور کشــورهای 
میزبــان، ترکمنســتان، ازبکســتان و 
افغانســتان گفــت: بازی ها در ســطح 
خیلی خوبی برگزار شد. وقتی در این 
مســابقات حضور دارید میزان توجه 
کشــورهای حــوزه آســیای مرکــزی بــه 

فوتبــال پایــه را می بینیــد. 
کشــورهای آســیایی به طــور جدی در 

فوتبــال پایــه ســرمایه گذاری دارنــد و 
برایــش وقت کافی و بودجه لازم قرار 

می دهنــد.
مدیــر تیم ملی جوانــان ایران اعزامی 
بــه کافا دربــاره شــرایط بازی ها تأکید 
کــرد: کیفیــت تیم هــا بــالا بــود. تمام 
تیم ها اصول فنی را رعایت می کردند 
و با شــناخت کافی از شــیوه نمایشــی 

هر کشــور بــازی می کردند.
 اردوهــای بلنــد مدتــی کــه قبــل از 
ز اهمیــت  فــا داشــتند نشــان ا کا
 ایــن بازی هــا بــرای کشورهایشــان 

در حوزه فوتبال داشت.
وی در خصــوص ســه پیــروزی و یــک 
شکســت جوانان ادامه داد: در بازی 
اول روی غافلگیــری از ازبکســتان 
شکســت خوردیم. دلیل بزرگش هم 
عــدم هماهنگــی کامــل بیــن نفــرات 
بــود. بازیکنــان تیم بــه تازگی گرد هم 
آمده بودند و کمترین شناخت وجود 
داشــت. شــرایط کافــا طــوری بــود که 
بــا توجه بــه تقویــم بازی هــای داخلی 
فوتبــال کشــور بخصــوص رده هــای 
پایــه فرصــت کافــی بــرای ایجــاد اردو 

نبــود. با این حال در کوتاه ترین زمان 
ممکــن آقــای دوســتی مهر شــرایط را 
ســنجید و بهتریــن تصمیمــات فنــی 
را گرفــت تــا تیــم جوانــان بــاز هــم 
بــا شــرایط ایــده آل در مســابقات 

شــرکت کنــد.
 ازبکســتان و تاجیکســتان نزدیک به 
یک ســال در اردو بودند. سایر تیم ها 
هــم حداقــل دو ماه اردو داشــتند اما 
مــا در کوتاه تریــن بــازه زمانــی وارد 

مســابقات شدیم.
د  عملکــر ص  خصــو ر  د ی  پیــر

بازیکنــان تأکیــد کرد: مهد اســتعداد 
هســتیم. واقعــاً فوتبالیســت ایرانــی 
هــر کجــای قــاره آســیا ابهــت دارنــد. 
کشــف اســتعدادها یکــی از اصــول 
مهــم فدراســیون فوتبــال اســت کــه 
برنامه ریــزی خوبــی در ســطح هــر 
اســتان بــرای ایــن امــر انجــام شــده 
اســت. کمیتــه جوانــان و فدراســیون 
فوتبال شــرایط خوبی را برای پوشش 
نــد کــه  ســتاره ها در نظــر گرفته ا
امیــدوارم در ادامــه مســیر منجــر بــه 

رشــد و شــکوفایی آنهــا شــود.

سرپرست تیم ملی زیر ۲۰سال اعزامی به کافا:

با شرایط موجود نتایج خوبی گرفتیم

 zنقل قول

اگر بودجه من 
100 میلیارد باشد 

و 200 میلیارد 
خرید کنم، پول آن 

طرف را نمی دهم 
ولی اگر بر اساس 
بودجه ام قرارداد 
ببندم، پول طرف 

به دستش می رسد. 
الان چند بازیکن 

شاخص داریم که 
سال هاست پولشان 

مانده و به شکایت 
کشیده شده است؟

 zسرمقاله

علی جوادی
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محسن ذاکری
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